
 
PPROTOKÓŁ Nr 18/08  

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego  
i Ochrony Środowiska z Komisją Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych  

Rady Miejskiej w Golczewie 
odbytego w dniu 24 lutego 2009 r. 

 
Posiedzeniu przewodniczył Grzegorz Dyksy Przewodniczący Komisji Finansów, 
Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska. 
Komisje posiedzenie rozpoczęły o godz. 14 15, zakończyły o godz. 17 25 

W posiedzeniu udział wzięli wszyscy członkowie Komisji Rewizyjnej, Komisji 
Oświaty Zdrowia i Spraw Społecznych i członkowie Komisji Finansów, Rozwoju 
Gospodarczego, nieobecny radny Piotr Gajda. 
W posiedzeniu ponadto uczestniczyli: Waldemar Bartniczuk zastępca burmi-
strza, Ireneusz Wilk - sekretarz gminy, Zbigniew Olech, radca prawny oraz Pan 
Radosław Koćwin przedstawiciel firmy EWELOP Poland Sp. z o. o. 
 
Listy obecności stanowią załącznik Nr 1 do protokołu. 
 

Porządek obrad komisji: 
 
 
1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie posiedzenia Komisji, 
b) stwierdzenie kworum, 
c) przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia 

 
2. Omówienie spraw sesyjnych: 
1) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy Gol-

czewo z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzący-
mi działalność pożytku publicznego na 2009 r. 

2) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Golczewo do tworzenia 
fundacji. 

3) Projekt uchwały w sprawie przekazania nieruchomości. 
4) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użytkowanie 

wieczyste nieruchomości w drodze bezprzetargowej. 
5) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa użytkowa-

nia wieczystego nieruchomości w zamian za zaległości podatkowe. 
6) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie 

w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków. 
7) Projekt uchwały w sprawie wspólnej realizacji z Gminą Brojce, Gminą 

Gryfice i Gminą Płoty zadania w zakresie rozwiązania gospodarki wodno-
ściekowej. 

8) Projekt uchwały w sprawie programu profilaktyki i rozwiązywania pro-
blemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na terenie Gmi-
ny Golczewo na 2009 r. 

9) Sprawozdania przewodniczących poszczególnych Komisji Rady Miejskiej  
w Golczewie z wykonania planów pracy za 2008 r. 

1) Komisji Rewizyjnej, 
2) Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska, 

 



 2
3) Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych. 

 
10) Projekt uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miej-

skiej w Golczewie na 2009 r. 
11) Projekt uchwały w sprawie planu pracy Komisji Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Golczewie  
na 2009 r. 

12) Projekt uchwały w sprawie planu pracy Komisji Oświaty, Zdrowia  
i Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Golczewie na 2009 r. 

13) Projekt uchwały w sprawie diet oraz zwrotu kosztów podróży przysłu-
gujących radnym. 

14) Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy 
Golczewo na 2009 r. 

 
3. Wolne wnioski i zapytania. 
4. Zakończenie obrad. 
 
Ad 1. Sprawy regulaminowe 

Przewodniczy obrad stwierdził, że w posiedzeniu udział bierze 14 członków 
komisji i komisje są władne do wydawania opinii i wniosków do rozpatrywanych 
tematów posiedzenia. 

Powitał radnych i zaproszonych gości następnie przedstawił porządek ob-
rad, według którego będzie prowadzone posiedzenie, przedstawił Pana Radosła-
wa Koćwina przedstawiciela firmy EWELOP Poland Sp. z o. o. i prosił, aby zapre-
zentował firmę wraz z zamierzenia, które ww. firma planuje wykonać na terenie 
naszej gminy. 

Radosław Koćwin poinformował, że jego wizyta jest związana z budową 
farm wiatrowych na terenie gminy Golczewo. Omówił szczegóły dotyczące projek-
tu oraz przedstawił przygotowaną prezentację, poinformował, że firma należy do 
koncernu holenderskiego i działa w czterech spółkach celowych we wszystkich 
krajach świata, jedną ze spółek jest EWELOP, która ma swoją siedzibę w Pozna-
niu. 
EWELOP jest dostawcą energii ze źródeł odnawialnych i odpowiada za zarządza-
nie projektem, wykonaniem projektu i za jego eksploatację. 
W Polsce rozpoczęli i mają zaawansowane cztery projekty farm, w tym w Gminie 
Golczewo, w której mają przygotowaną lokalizację, podpisane umowy na dzier-
żawę gruntów z rolnikami i są w trakcie uchwalania miejscowego planu zago-
spodarowania przestrzennego. Omówił zasady ich funkcjonowania i korzyści 
płynące z ich funkcjonowania dla gminy oraz dla dzierżawców gruntów. Przed-
stawił plusy i minusy tej inwestycji jako korzyści społeczne dotyczące zatrudnie-
nia oraz modernizacji i rozbudowy istniejących sieci energetycznych a także mo-
dernizacji i remontu dróg dojazdowych, zabezpieczenia bezpieczeństwa energe-
tycznego  
w gminie, przychodów dla właścicieli gruntów za ich dzierżawę. Poinformował 
ponadto, że firma zobowiązuje się do wykonania mapy do zasobów energetycz-
nych wiatru, której właścicielem będzie Gmina Golczewo, nowelizacji lub zmiany 
studium zagospodarowania przestrzennego i wykonania lokalnego planu zago-
spodarowania przestrzennego. 
Poinformował, że zakłada się inwestycję 11 turbin wiatrowych, całość inwestycji 
wyniesie ok. 148.958 zł, zaś inwestycja jest rozłożona na 25 lat. 
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W Gminę Golczewo zostanie zainwestowane około 25 tys. zł tj. w drogi i w lokal-
ną infrastrukturę, z której będą mogli skorzystać mieszkańcy Gminy, jako inwe-
stor będą zobligowani do zapłacenia Gminie podatku w wysokości około 500 tys. 
zł rocznie z tytułu podatku od nieruchomości przez ok. 25 lat oraz podatku CIT 
Dodatkową korzyścią dla Gminy będzie postrzeganie jej jako ekologicznej, co 
podniesie jej prestiż. Zadaniem Spółki będzie ponadto wspieranie działań eduka-
cyjnych. Jako minus funkcjonowania farm, którym jest hałas wyjaśnił, że reali-
zowany projekt zakłada zachowanie pewnej odległości turbin od miejsc zamiesz-
kania, który jak zapewnił będzie zachowany ponad wymaganą odległość. Jeśli 
chodzi o emisję ultradzwięków poinformował, że domeną Spółki jest to, że inwe-
stuje w nowy sprzęt instalując jedynie nowe turbiny, które nie stwarzają takiego 
zagrożenia. Poinformował także , że będzie przebadane środowisko ptaków. 
Poinformował, że powierzchnia gruntów, na których będą zlokalizowane turbiny 
będzie mogła podlegać uprawie, bowiem z nich zostanie wyłączona jedynie nie 
wilka ilość. W przedstawionej prezentacji wskazał na podstawie mapy satelitar-
nej, wskazał rzeczywista lokalizację turbin. 
 Radny Mieczysław Perużyński zwrócił uwagę, że podatek od nieruchomości 
płaci właściciel gruntów a nie dzierżawca. 
 Radosław Koćwin powiedział, że podatek płaci inwestor, który realizuje 
inwestycję i wynosi on 2 % od wartości inwestycji. 
 Radny Grzegorz Dyksy zapytał, czy firma posiada umowę przyłączeniową  
z zakładem energetycznym na teren województwa zachodniopomorskiego. 
 Radosław Koćwin poinformował, że Spółka ponad rok temu złożyła wnio-
sek otrzymała wstępną pozytywną umowę od ENEA Poznań, zlecono również wy-
konanie ekspertyzy na sieć elektroenergetyczną, która w całości będzie gotowa 
do września br., część ekspertyzy wykazała brak przeciwwskazań technicznych 
jeśli chodzi o wielkość mocy. Po wykonaniu ekspertyzy będą wydane warunki 
przyłączenia do sieci. 

Radny Grzegorz Dyksy zapytał, czy może zdarzyć się tak, że nie będzie 
można się przyłączyć do sieci. 

R. Koćwin poinformował, że może tak się zdarzyć, że ZE może mieć ograni-
czoną moc w związku z tym wykonywane są niezbędne ekspertyzy. Powiedział, że 
konieczna jest jednak rozbudowa GPZ i możliwa jest również wspólna z nim in-
westycja w przebudowę linii wysokiego napięcia więc jako Spółka są chętni do 
podzielenia się z nim kosztami.  
 

Przewodniczący obrad o godz. 15 15 zarządził 15 min przerwy. 

o godz. 15 20 wznowiono posiedzenie. 

 
 
Ad. Omówienie spraw sesyjnych: 
 
Ad. 2.1). Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy Gol-

czewo z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi dzia-

łalność pożytku publicznego na 2009 r. 

 Dorota Opiła, podinspektor Urzędu Miejskiego przedstawiła projekt 
uchwały i poinformowała, że podobna uchwała był podjęta w roku ubiegłym. 
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Powyższy Program został opracowany na podstawie ustawy z dnia 24 kwiet-
nia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie. 
Przyjęcie Programu pozwoli na wykonywanie niektórych zadań publicznych przez 
organizacje pozarządowe, następnie szczegółowo omówiła cele z zadania ww. 
Programu.  
 
Radni nie wnieśli uwag do niniejszego projektu uchwały. 
Komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 

Ad. 2.2) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Golczewo do tworzenia 

fundacji 

Andrzej Danieluk, burmistrz przedstawił projekt uchwały i poinformował, 
że Gmina nie ma możliwości w zakresie odbudowy i przywrócenia dawnego bla-
sku dla budynków znajdujących się przy ul. Zwycięstwa w Golczewie, które  
w chwili obecnej stanowią własność lub też współwłasność jej mieszkańców.  
Na ten cel należałoby przeznaczyć znaczną część środków finansowych lecz jako 
Gmina nie mamy takiego prawa, w związku z tym istnieje możliwość utworzenia 
fundacji, która zajmie się pozyskaniem środków z zewnątrz. Odbyły się już 
wstępne spotkania z mieszkańcami powyższej ulicy, który popierają ten pomysł, 
odbyły się już także spotkania komitetu organizacyjnego. Przygotowano statut, 
który jest opiniowany i dodał, że przez fundację zostanie opracowany sposób jej-
działania. Burmistrz ponadto powiedział, że wkład Gminy w powyższe przedsię-
wzięcie będzie minimalny, w formie materialnej zostanie przekazany sprzęt kom-
puterowy oraz można będzie również przekazać pewną kwotę za zgodą Rady, aby 
fundacja mogła rozpocząć funkcjonowanie. 
 

Radni nie wnieśli więcej uwag do niniejszego projektu uchwały.  
Komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

Ad. 2.3) Projekt uchwały w sprawie przekazania nieruchomości 

 Waldemar Bartniczuk, zastępca burmistrza przedstawił projekt uchwały  
i poinformował, że Gmina Golczewo występuje do Agencji Nieruchomości Rol-
nych o nieodpłatne przekazanie na własność dla Gminy Golczewo działki nieza-
budowanej o numerze ewidencyjnym 203/2 o pow. 0,2336 ha położonej w Wy-
sokiej Kam. z przeznaczeniem na poprawienie warunków zagospodarowania nie-
ruchomości przyległej do działki nr 203/3, stanowiącej własność Gminy Golcze-
wo, na której planowana jest budowa boiska sportowego, poinformował, że jest 
to grunt budowlano rolny i od wielu lat nieużytkowany. ANR wyraziła wstępną 
zgodę lecz konieczna jest w tym celu zgodna Rady na nieodpłatne jej przejęcie. 
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały, który stanowi załącznik  
nr 4 do niniejszego protokołu. 
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Ad. 2.4) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użytkowanie 

wieczyste nieruchomości w drodze bezprzetargowej. 

 Waldemar Bartniczuk, zastępca burmistrza przedstawił projekt uchwały  
wskazując na mapie położenie działek poinformował, że Zarząd Spółdzielni 
Mieszkaniowej „Zdrój” w Kamieniu Pom. zwrócił się z wnioskiem o przekazanie  
w użytkowanie wieczyste w drodze bezprzetargowej  nieruchomości gruntowych  
stanowiących własność Gminy Golczewo położonych w obrębie 4 miasta Golcze-
wo w działce nr 221/16 o powierzchni 458 m2 i w działce nr 220/10 o po-
wierzchni 53 m3 na rzecz Spółdzielni Mieszkaniowej, jako użytkownika wieczy-
stego gruntu oraz właściciela budynku wielorodzinnego w działce przyległej  
nr 702, w celu poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości i loka-
lizację pojemników na śmieci. Poinformował, że w chwili obecnej Spółdzielnia nie 
posiada innego odpowiedniego terenu spełniającego określone wymagania jeśli 
chodzi o umiejscowienie śmietników dodał, że ww. Spółdzielnia użytkuje ten te-
ren i po uzyskaniu zgody od Rady wydzieloną część działki przeznaczy również 
na miejsca parkingowe. 
 Radny Mieczysław Perużyński, przewodniczący Rady uważa, że nierucho-
mości można zbyć, lecz jednak w formie przetargowej, ponieważ może być to pre-
cedens dla innych użytkowników nieruchomości, którzy będą również występo-
wać o zachowanie również dla nich formy bezprzetargowej.  
 Radna Danuta Bednarz powiedziała, że może nie oddawajmy wszystkiego 
za darmo. 
 Radny Grzegorz Dyksy jest jednak za przekazaniem nieruchomości na za-
sadzie wskazanej przez burmistrza w niniejszym projekcie uchwały. 
 Zbigniew Olech poinformował, że oddanie ww. nieruchomości w użytko-
wanie wieczyste odbędzie się według ceny określonej przez rzeczoznawcę 
 Burmistrz poinformował, że cena nieruchomości jest ustalona a Spółdziel-
nia chce kupić, więc uznaje za zasadne podjęcie niniejszej uchwały. 
 Sekretarz stwierdził, że jest to sprzedaż użytkowania wieczystego i jako 
ograniczone prawo rzeczowe nie przenosi własności gruntów więc Spółdzielnia 
ww. działki nie może otrzymać na własność w trybie przetargowym, ponieważ 
wspomniane nieruchomości graniczą z gruntami będącymi w użytkowaniu wie-
czystym Spółdzielni. 
 
Radni nie wnieśli więcej uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
Komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad. 2.5) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa użytko-

wania wieczystego nieruchomości w zamian za zaległości podatkowej. 

 Waldemar Bartniczuk, zastępca burmistrza przedstawił projekt uchwały  
i poinformował, ze ww. projekt uchwały jest wynikiem toczących się uzgodnień 
od dłuższego czasu z PKP w sprawie przejęcia nieruchomości. 
Wskazał na mapie położenie nieruchomości znajdującej się w obrębie 2 miasta 
Golczewa w działce nr 254/13 o powierzchni 3,3235 ha i poinformował, że cena 
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ww. nieruchomości została ustalona przez rzeczoznawcę majątkowego  
na kwotę 40.052 zł., ponadto dodał, że PKP posiada znaczne zadłużenie w Gmi-
nie Golczewo z tytułu podatku od nieruchomości w związku z tym PKP SA Od-
dział Gospodarowania Nieruchomościami w Szczecinie wyraził zgodę na przenie-
sienie prawa użytkowania wieczystego wspomnianej nieruchomości na rzecz 
Gminy Golczewo za część zobowiązań z tytułu podatku od nieruchomości. 
Poinformował, że Gmina Golczewo przejmie wszystkie działki wąskiego toru po-
łożone w Gminie Golczewo lecz z dokonanych ustaleni i na podstawie określo-
nych przepisów w PKP poinformował, że wstępnie Gmina winna kupić jedną 
działkę, która jest wynikiem podziału, aby w przyszłości nieodpłatnie przejąć po-
zostałe nieruchomości. 
W związku z tym teren przejętych nieruchomości ten może być w przyszłości wy-
korzystany na utworzenie szlaku turystycznego lub budowę drogi dojazdowej  
do planowanej inwestycji na terenie Drzewicy dodał ponadto, że dzięki temu zo-
stanie uporządkowany teren przyległy do osiedla mieszkaniowego. 
 
Radni nie wnieśli uwag do niniejszego projektu uchwały. 
 
Komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 

Ad. 2.6) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie 

w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków 

 Marek Maślak, kierownik Zakładu Usług Publicznych w Golczewie poin-
formował, że corocznie Zakład przedstawia taryfy dotyczące zaopatrzenia w wodę 
i odbiór ścieków i poinformował, że taryfy opracowano na podstawie przyjętego 
schematu, wysokość ich jest podobna do wysokości w roku ubiegłym. Taryfy są 
jednoczłonowe. Jest jedna cena wody i ścieków na terenie całej gminy, bez 
względu z której hydroforni jest zaopatrywana dana miejscowość. Stwierdził, że 
ZUP jest zakładem budżetowym w związku z tym nie wzięto pod uwagę zakłada-
nego 15 % zysku, jeżeli chodzi o wzrosty zakładanych cen usług kupowanych 
związanych z produkcją wody, tj. np. energii elektrycznej. Założono jej wzrost  
w wysokości 26 % według wskaźnika przyjętego przez Urząd Regulacji Energety-
ki. 
Cena ścieków wody po kalkulacji będzie wynosiła 5,58 zł/m3 (brutto) i poinfor-
mował, że głównym problemem jest odbiór ścieków, w związku z tym również na 
postawie kalkulacji przyjęto wzrost w granicach 28,5%, stawka ta związana jest 
z tym, że w roku ubiegłym była znaczna ilość opadów atmosferycznych, które 
stanowiły ok. 1/3 ogólnej liczby ścieków odebranych przez oczyszczalnię  
w związku z tym ZUP poniósł znaczne koszty. Ponadto poinformował, że sieć ka-
nalizacyjna w Golczewie jest ogólnie sprawna i w chwili obecnej trwają prace i 
ustalenia nad możliwością rozdzielenia sieci sanitarnej od sieci burzowej. Planu-
je się odłączenie budynków, których sieć sanitarna połączona jest z siecią bu-
rzową. W Golczewie jest wiele miejsc, w których sieć sanitarna przechodzi w sieć 
burzową i odwrotnie więc należy temu zapobiec. Przyczyni się to do obniżenia 
kosztów jednostkowych. Jako Zakład są przygotowani do odbioru większej ilości 
ścieków.  



 7
W niniejszym projekcie uchwały zaproponowano 2,46 zł/m 3 (netto) za 

zbiorowe zaopatrzenie w wodę, natomiast 5,76 zł/m 3 (netto) zaproponowano za 
zbiorowe odprowadzanie ścieków. 
Kierownik stwierdził, że jest to jednak dość wysoki wzrost lecz w przyszłym roku 
nie planuje się aż tak drastycznych podwyżek opłat. 
Ma jednak nadzieję, że dzięki zwiększonej ilości dostawców ścieków koszt jed-
nostkowy w przyszłym roku będzie mniejszy i uważa, że należałoby wprowadzić 
opłatę abonamentową podobnie jak w innych gminach. 
 Radny Mieczysław Perużyński zapytał, kto winien zadbać o to, gdzie SKR 
pozbywa się swoich ścieków ? 
 Kierownik ZUP odpowiedział, że nadzór w tej kwestii sprawuje organ, który 
wydał koncesję, czyli Burmistrz Golczewa. 
 Burmistrz poinformował, że głównym problemem Gminy jest kanalizacja, 
pilnie należy rozwiązać ten problem w Niemicy, Wołowcu, Kretlewie, Baczysławiu  
i Kłębach, ponieważ tam wiele szamb wykonano w studniach. 
W związku z tym, należy rozwiązać ten problem i zastanowić się nad utworze-
niem odpowiedniej fundacji, aby wspomogła finansowo w formie pożyczek zwrot-
nych lub bezzwrotnych osoby, które chcą wykonać przydomowe oczyszczalnie 
lub też zamontować zbiorniki bezodpływowe.  
Bliższych informacji po dalszych konsultacjach udzieli na najbliższej sesji. 
Powiedział, że działania kierownika ZUP zmierzają do zwiększenia ilości przyj-
mowanych ścieków, co przyczyni się do obniżenia ceny kosztów jednostkowych. 
Stwierdził, że w uzasadnieniu do uchwały jest błąd – wpisano stawkę 12,61 
zł/m3 winno być 14,61 zł/m3 (brutto) za zbiorowe odprowadzanie ścieków oraz  
błędnie wpisano również stawkę za zbiorowe zaopatrzenie w wodę jest  
2,40 zł/m3  a winno być 2,63 zł/m 3 (brutto) 
 Kierownik ZUP powiedział, że uchwał musi być zgodna z wnioskiem, który 
został złożony przez Zakład przed najbliższą sesją przygotuje nowy projekt taryf  
i przedstawi do weryfikacji dla Burmistrza. 
 Sekretarz poinformował, że zgodnie z ustawą przedsiębiorstwo wodociągo-
we ma obowiązek przedstawienia taryf dla burmistrza. Burmistrz weryfikuje  
i w projekcie uchwały przedstawia Radzie proponowane stawki wówczas wcho-
dzą stawki proponowane przez Burmistrza a nie stawki proponowane przez 
przedsiębiorstwo. 
 Kierownik ZUP powiedział, że wniosek do burmistrza został złożony w od-
powiednim terminie i w ustawie nie jest określony sposób, termin i możliwość 
dokonywania poprawek przez przedsiębiorstwo przy dokonaniu weryfikacji taryf 
przez burmistrza. 
 Burmistrz poinformował, że do obliczania kosztów oczyszczania ścieków 
jako podstawę przyjęto 100 tys. m3  ścieków oczyszczonych w 2008 r. przez miej-
scową oczyszczalnię i dodał, że jesteśmy w stanie przyjąć większą ilość ścieków. 
 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie proponowane stawki zbiorowe za-
opatrzenie w wodę w wysokości 2,46 zł/m3 (netto) i za zbiorowe odprowadzenie 
ścieków w wysokości 5,14 zł/m3 (netto). 
 

W wyniku jawnego głosowania Komisja Finansów, Rozwoju Gospodarczego  
i Ochrony Środowiska jednomyślnie 6 głosami za pozytywnie zaopiniowała pro-
ponowane stawki, 
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Komisja Rewizyjna jednomyślnie 6 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała 

proponowane stawki,  
Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych 7 głosami „za”, przy 1 gło-

sie wstrzymującym się pozytywnie zaopiniowała proponowane stawki. 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Przewodniczący obrad o godz. 16 10 ogłosił 15 min przerwy. 

o godz. 16 25 wznowiono posiedzenie. 

 

Ad. 2.7) Projekt uchwały w sprawie wspólnej realizacji z Gmina Brojce, Gmina 

Gryfice i Gminą Płoty zadania w zakresie rozwiązania gospodarki wodno-

ściekowej 

 Andrzej Danieluk, burmistrz przedstawił projekt uchwały i poinformował, 
że jedną z koncepcji rozwiązania problemu gospodarki wodnościekowej jest po-
łączenie się Gmin Brojce, Gryfice i Płoty w ramach jednego projektu, który  
w chwili obecnej jest w fazie tworzenia. Jest to projekt, w którym Gmina Golcze-
wo nie poniesie kosztów finansowych i dodał, że istnieje szansa, że projekt zo-
stanie złożony w miesiącu wrześniu. Poinformował ponadto, iż jako jedyni  
z ww. Gminy posiadamy wykonaną dokumentację zakresie gospodarki wodno-
ściekowej. 
 Radna Danuta Bednarz zapytała, czy Gmina Golczewo nie może nawiązać 
podobnej współpracy z gminami bliżej położonymi ? 
 Burmistrz poinformował, że ościenne gminy maja już ten problem w pew-
nej mierze już rozwiązany i dodał, że współdziałanie ww. zakresie umożliwi pozy-
skanie środków pomocowych i realizację wspomnianych zadań inwestycyjnych 
na terenie naszej gminy. 
 
Radni nie wnieśli uwag do niniejszego projektu uchwały. 
 
Komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 

Ad. 2.8) Projekt uchwały w sprawie programu profilaktyki rozwiązywania pro-

blemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na terenie Gminy Gol-

czewo na 2009 r. 

Waldemar Bartniczuk, zastępca burmistrza przedstawił projekt uchwały  
i poinformował, że zgodnie z ustawą o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziała-
niu alkoholizmowi oraz ustawy o przeciwdziałaniu narkomanii na organy władzy  
i administracji państwowej oraz jednostki samorządu terytorialnego nakłada się 
obowiązek uchwalenia corocznie gminnego programu profilaktyki i rozwiązywa-
nia problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii. 
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Poinformował, że w roku bieżącym na ww. Program zaplanowano wydatki 

w wysokości 85 tys. zł, które szczegółowo przedstawiono w załącznikach do ni-
niejszego projektu, załączono również sprawozdanie finansowe za 2008 r. 
Zwrócił uwagę, że w dziale VI pkt 2 do ww. Programu zgodnie z propozycją 
członków Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych proponuje się wzrost 
wynagrodzenia dla sekretarza Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w Golczewie ze 150 zł na 300 zł, natomiast dla członków ww. Ko-
misji z 75 zł na 110 zł. 
Stwierdził, praca Komisji związana z toczącym się postępowaniem, zaś większość 
tej pracy wykonuje po godzinach pracy Pani Ewelina Katowicz, sekretarz Komi-
sji. Poinformował, że spotkania Komisji odbywają się jeden raz w miesiącu. 
 Radny Antoni Opowicz, zapytał, dlaczego aż o 100 zł podwyższa się wyna-
grodzenie dla ww. Komisji. 
 Zastępca burmistrza, jako przewodniczący Gminnej Komisji ds. Rozwiązy-
wania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii poinformował, że 
jest to propozycja Komisji i jako jej przewodniczący z wynagrodzenia zrezygnował 
Oznajmił ponadto, że w roku ubiegłym, nie wykorzystano w pełni wszystkich 
środków ujętych w planie, które przechodzą na rok bieżący. 
 Rady Wiesław Kloch zaproponował podniesienie wynagrodzenia o 50 % 
 Radny Grzegorz Dyksy proponuje pozostawienie proponowanej stawki 
przez Burmistrza motywując, że nie jest to zbyt duża podwyżka porównując do 
wykonywanej pracy przez ww. Komisję. 
 Rady Kloch wycofał wniosek. 
 Ireneusz Wilk, sekretarz gminy zasugerował, że właściwym byłoby wpro-
wadzenie wynagrodzenia ryczałtowego dla członków Komisji. 
 Zastępca burmistrza poinformował, że sprawdzi jakie będą skutki finan-
sowe ryczałtowego wynagrodzenia i na sesji Rady wniesie autopoprawkę do ni-
niejszego projektu uchwały. 
 
Radni nie wnieśli więcej uwag do niniejszego projektu uchwały. 
Komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad. 2.9) Sprawozdania przewodniczących poszczególnych Komisji Rady Miejskiej 

w Golczewie z wykonania planów pracy za 2008 r. 

 Przewodniczący Komisji Rady Miejskiej przedłożyli radnym w formie papie-
rowej sprawozdania poszczególnych Komisji wynikające z planów pracy na 2008 
r. , które zostaną odczytane na najbliższej sesji Rady Miejskiej. 
 
Komisje nie wniosły uwag do sprawozdań. 

Sprawozdania stanowią kolejno załącznik nr 10, 11 i 12 do niniejszego protoko-

łu. 
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Ad. 2.10) Projekt uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miej-

skiej we Golczewie na 2009 r. 

 Radny Lech Ferdynus, przewodniczący ww. Komisji odczytał plan pracy 
Komisji Rewizyjnej. 
 
Komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu 

 

Ad. 2.11) Projekt uchwały w sprawie planu pracy Komisji Finansów, Rozwoju Go-

spodarczego i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Golczewie na 2009 r. 

 

Radny Mieczysław Perużyński, członek ww. Komisji odczytał plan pracy 
Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska. 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu 

 

Ad. 2.12) Projekt uchwały w sprawie planu pracy Komisji Oświaty, Zdrowia i 

Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Golczewie na 2009 r. 

Radna Wanda Cieślikiweicz, członek ww. Komisji odczytał plan pracy Ko-
misji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych. 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu 

 

Ad. 2.13) Projekt uchwały w sprawie diet oraz zwrotu kosztów podróży przysłu-

gujących radnym 

 Ireneusz Wilk, sekretarz gminy przedstawił projekt uchwały i poinformo-
wał, że zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym rada gminy ustala zasady 
przyznawania diet oraz ich wysokość. Poinformował, że dotychczas konstrukcja 
uchwały dotycząca zasad ich przyznawania opierała się o stawkę bazową, którą 
stanowiła kwota bazowa diety podróży służbowej stosowana w jednostkach sfery 
budżetowej. Ustawa o samorządzie gminnym wskazuje, że wysokość diet winna 
być zróżnicowana w zależności od funkcji pełnionej w radzie przez danego rad-
nego. Wymóg ten jest również stosowany obowiązującej obecnie uchwale. Przed-
kładając niniejszy projekt uchwały Burmistrz zaproponował nową formę przy-
znawania diet polegającą na wypłacie jej w formie ryczałtu miesięcznego z uwagi 
na ułatwienie zasad księgowania i formy regulacji przechodzącej w ryczałt mie-
sięczny, którego wysokość będzie zmieniana corocznie, wyjaśnił, że punktem 
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wyjścia jest kwota bazowa określona w ustawie budżetowej uchwalanej przez 
sejm. Stwierdził ponadto, iż z wypłatą diet będą związane również obowiązki 
względem radnych, które mają na celu zdyscyplinowanie radnego, tj. nieobecno-
ści na posiedzeniach, spóźnianie się i nieusprawiedliwione wyjścia z posiedzeń, 
szczegóły dotyczące rozliczeń zawiera przedłożony projekt uchwały. 
 Radny Mieczysław Perużyński zwrócił uwagę, że obecnie jest kryzys i czy 
jest sens podwyższania diet. 
 Sekretarz stwierdził, że ostatnia regulacja diet dla radnych miała miejsce 
w 2005 r., zaś obecnie przyjęto system trwalszy i bardziej sprawiedliwy, ponie-
waż dotychczasowa uchwała w tej sprawie nie regulowała tzw. posłuszeństwa 
radnych przy wykonywaniu mandatu i ma na celu poprawę organizacji radnych. 
 Radny Grzegorz Dyksy, przewodniczący obrad zauważył, że przedłożony 
projekt zawiera jedynie procentowe wyliczenia, zapytał więc, jakie są to kwoty. 
 Andrzej Danieluk poinformował, że jest to faktycznie podwyżka diet i bę-
dzie kształtowała się następująco: przewodniczący Rady – 1350 zł, wiceprzewod-
niczący Rady – 608 zł, przewodniczący poszczególnych Komisji – 518 zł, radny 
411 zł. 
 Radny Antoni Opowicz zwrócił uwagę, że brak jest symulacji i dla prze-
ciętnego odbiorcy wyliczenie jej nie jest proste. 
 Sekretarz poinformował, że regulacja ma na celu, aby poszczególny radny 
zależnie od zajmowanej funkcji w Radzie otrzymał dietę ryczałtową w takiej sa-
mej wysokości niezależnie od ilości posiedzeń i stwierdził, że w skali globalnej 
jest to jednak podwyżka ich wysokości. 
 Radny Antoni Opowicz zwrócił uwagę, że w obecnej kadencji jest zachowa-
na dobra frekwencja radnych w posiedzeniach i zgadza się, że ich wysokość win-
na być zróżnicowana i zależna od pełnionej funkcji przez radnego lecz radni bar-
dziej aktywni, którzy przypisani są do więcej niż jednej komisji będą jednak po-
krzywdzeni. 
 Radny Grzegorz Dyksy, przewodniczący obrad poinformował, że powyższa 
uchwała będzie również obowiązywała w kolejnej kadencji więc należy ją obecnie 
dobrze usankcjonować. 
 
Radni nie wnieśli więcej uwag. 
 
Komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu 

 

Ad. 2.14) Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie  

Gminy Golczewo na 2009 r. 

 Andrzej Danieluk, burmistrz przedstawił projekt uchwały i poinformował, 
że zwiększenie wydatków o kwotę 620 tys. zł związane jest ze zmianą terminu 
zakończenia budowy kompleksu boisk w Golczewie i ww. kwota pozostała do 
wykorzystania z 2008 r. , natomiast kwota 30 tys. zł związana jest z dofinanso-
waniem prac remontowych obiektów sakralnych w Kozielicach i w Niemicy, kwo-
ta 20 tys. zł jest zaplanowana na wyposażenie placu zabaw przy Przedszkolu 
Publicznym w Golczewie. 
Poinformował, że dochody budżetu Gminy po zmianach wyniosą 15.478.490,40 
zł, zaś wydatki budżetu Gminy po zmianach wyniosą 18.238.517,40 zł. 
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Radni nie wnieśli uwag do niniejszego projektu uchwały. 
 
Komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu 

 

Radny Lech Ferdynus, przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, 
że zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym skargi na kierowników jednostek 
organizacyjnych winna rozpatrywać Rada i poinformował, że dotychczas skargi 
wpływające do Urzędu na ww. kierowników rozpatrywał Burmistrz i zgodnie  
z powyższą ustawą winna tym się zająć Rada i poinformował, że Komisja Rewi-
zyjna wstępnie zapoznała się z powyższymi skargami. 
 Waldemar Bartniczuk, zastępca burmistrza poinformował, że sami stwier-
dziliśmy tę nieprawidłowość, więc skargi pismem burmistrza zostały przekazane 
do Przewodniczącego Rady. 
 Zbigniew Olech, radca prawny poinformował, że rada gminy dokonuje  
w tej kwestii wstępnej oceny złożonej skargi i ocenia, czy jest to skarga, następ-
nie kieruje ją do rozpatrzenia przez jedną ze swoich Komisji, Komisja zaś wyko-
nuje postępowanie i przekazuje skargę wraz z wnioskami i uchwałą Komisji po-
nownie do Rady. 
 Radny Mieczysław Perużyński, przewodniczący Rady powiedział, że zgod-
nie z art. 18a ustawy o samorządzie gminnym rada gminy kontroluje działalność 
burmistrza i podległych jednostek organizacyjnych, więc w tym celu powołuje 
Komisję Rewizyjną, która winna zająć się ich rozpatrzeniem. 
 Radny Tomasz Wawrzyński zwrócił uwagę na zachowanie ustawowego 
terminu ich rozpatrzenia. 
 Radca prawny stwierdził, że w sytuacji, gdy przewiduje się niezachowanie 
30 – dniowego terminu rozpatrzenia skargi, wówczas zgodnie z określonymi 
przepisami przewodniczący Rady informuje skarżącego na piśmie o przewidzia-
nym czasie jej rozpatrzenia. 
 
 
Ad. 3 Wolne wnioski i zapytania 

Mieczysław Perużyński, przewodniczący Rady Miejskiej poinformował,  
że od ostatniego posiedzenia Komisji wpłynęła następująca korespondencja: 

1. SP ZOZ w Golczewie wystąpił z informacją o prowadzonych badaniach 
mammograficznych z prośbą o przekazanie informacji o prowadzonych 
badaniach  
i pomocy w transporcie chętnych pacjentek. 

2. Proboszcz Parafii Rzymskokatolickiej w Kozielicach zwrócił się z prośbą  
o dofinansowanie remontu kościołów w wysokości 50.000 zł.  

3. Regionalna Izba Obrachunkowa w Szczecinie przesłała pismo dotyczące 
toczącego się postępowania w sprawie unieważnienia części naszej uchwa-
ły Nr XVIII/164/08 Rady Miejskiej w Golczewie z dnia 18 grudnia 2008 r. 
w sprawie utworzenia rachunku dochodów własnych przez Zespole Szkół 
Publicznych w Golczewie i dodał, że w chwili obecnej nie posiadamy jesz-
cze rozstrzygnięcia Kolegium RIO do powyższej uchwały.  
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4. Pan Piotr Kałuża złożył podanie w sprawie remontu dachu budynku,  
w którym zamieszkuje i w którym Gmina ma również swój lokal.  

Przewodniczący poinformował, że powyższe pismo zgodnie z kompetencją zostało 
skierowane do rozpatrzenia przez Burmistrza. 
 

Radni nie złożyli w tym punkcie żadnych wniosków. 

 

Ad. 4 Zakończenie obrad 

 

 Wobec wyczerpania porządku obrad przewodniczący obrad dokonał  
zamknięcia wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Finansów, Roz-
woju Gospodarczego i Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Miej-
skiej w Golczewie. 
 
 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:       Przewodniczył: 

Inspektor      Przewodniczący Komisji  
Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska 

 
Danuta Krupa          Grzegorz Dyksy 
 


